
\\\ PRUSZKÓW

Do końca października  
2019 roku kamery monitoringu 
miejskiego pojawią się  
w kolejnych lokalizacjach  
na terenie Pruszkowa.

B ezpieczeństwo to słowo odmie-
niane przez wszystkie przypadki 

w kontekście montowania kolejnych 
kamer. Monitoring ułatwia pracę po-
licji oraz straży miejskiej, a także po-
zwala mieszkańcom dochodzić swoich 
praw. W Pruszkowie pierwsze kamery 
pojawiły się w latach 2003-2004. – Od 
początku istnienia system jest rozwi-
jany o ilość kamer oraz modernizację i 
zastosowanie w nim nowych rozwiązań 
i technologii. Na dzień dzisiejszy system 

monitoringu miasta Pruszkowa to 57 
kamer oraz system dozoru parkingu – 
informuje nas Włodzimierz Majchrzak, 
komendant pruszkowskiej straży miej-
skiej. – Rozbudowa nowych punktów 
kamerowych zawsze była podyktowa-
na wcześniejszą analizą stanu zagrożeń  
i bezpieczeństwa, a także współpracą  
z mieszkańcami naszego miasta i infor-
macjami przekazywanymi przez inne 
służby – dodaje.

W 2019 roku system monitorin-
gu miejskiego zostanie rozbudowany. 
Kamery pojawią się w czterech loka-
lizacjach. Planowane jest zamonto-
wanie ich w rejonie skrzyżowania ul. 
Kraszewskiego z ul. Berenta. Pojawi się 
tam jedna kamera szybkoobrotowa z 
przesyłem światłowodowym. 
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\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Rekrutacja do szkół 
średnich s. 5

\\\    Brwinów  
– Lepiej zapobiegać  
niż leczyć s. 6

\\\    Brwinów – Przejście 
częściowo dostępne s. 3

\\\    Pruszków  
– Przebudowa  
Stalowej s. 4

\\\    Reguły – Budowa 
„Parkuj i Jedź” s. 2
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Rozbudowa monitoringu

Kamery pojawią się w czterech lokalizacjach

Monitoring ułatwia  
pracę policji  

oraz straży miejskiej, 
a także pozwala 

mieszkańcom dochodzić 
swoich praw

A utobus linii B7 będzie w soboty 
kursował na skróconej trasie, 

dowożąc mieszkańców od stacji WKD 
w Otrębusach do Rynku w Brwinowie. 
Autobus będzie zatrzymywał się przy 

Urzędzie Gminy Brwinów, niedaleko 
placu targowego, udostępnionego przy 
ulicy Grodziskiej 18 na czas przebudo-
wy targowiska w centrum miasta. 

B7 również w soboty
\\\ BRWINÓW

To nie prima aprilis – od poniedziałku 1 kwietnia wprowadzono 
pilotażowy program testujący zainteresowanie mieszkańców 
kursowaniem autobusu linii B7 również w soboty.

Autobusy linii B7 ułatwią mieszkańcom sobotnie zakupy
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dokończenie na str. 3
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Blisko 2 miliony złotych 
otrzymał powiat pruszkowski 
z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. Radni 
podzielili środki na konkretne 
zadania.

Niezwykle ważne jest, aby stwarzać 
osobom z niepełnosprawnościa-

mi możliwość pełnego uczestnictwa 
w życiu zawodowym i społecznym. Na 
tym polu ważne są działania samorzą-
du powiatowego, który określa zadania  
z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej.

W 2019 roku powiat pruszkowski 
otrzymał z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
1 958 605 zł. Kwota ta została wyliczo-
na na podstawie algorytmu. Środki są 

większe w porównaniu z poprzednim 
rokiem o blisko 51 tys. zł. Trzeba także 
zauważyć, że koszt rocznego uczest- 
nictwa jednej osoby w warsztatach te- 
rapii zajęciowej wzrósł o ponad 1 tys. zł. 
W związku z tym ogólna kwota dofinan-
sowania dla powiatu pruszkowskiego 
została zwiększona o 78 tys. zł.

Największa część środków (1,1 mln 
zł) zostanie przeznaczona na koszty 
działania warsztatów terapii zajęciowej. 
W ramach tych zajęć uczestnicy mogą 
rozwijać umiejętności życia codzienne-
go, przygotowują się do funkcjonowania 
w społeczeństwie oraz uczą się kompe-
tencji zawodowych, co w przyszłości 
ma pozwolić podjąć im pracę. Ponad 
650 tys. zł zostanie przeznaczone na 
dofinansowania z zakresu rehabilitacji 

społecznej osób niepełnosprawnych. 
Dotyczy to takich zagadnień, jak m.in. 
uczestnictwo w turnusach rehabilitacyj-
nych, zaopatrzenie w sprzęt rehabilita-
cyjnych, przedmioty ortopedyczne czy 
usługi tłumacza języka migowego. 148 
tys. zł przeznaczono na rehabilitację 
zawodową osób niepełnosprawnych. 
Środki mogą zostać wykorzystane m.in. 
na jednorazowe dofinansowanie roz-
poczęcia działalności gospodarczej czy 
finansowanie kosztów szkoleń organi-
zowanych przez kierownika powiato-
wego urzędu pracy.

Powiatowi radni jednogłośnie 
przyjęli uchwałę podczas Vi sesji Rady 
Powiatu. 

Artur Szpuda

2 miliony na rehabilitację

Rada Powiatu Pruszkowskiego
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W 2019 roku powiat 
pruszkowski otrzymał  

z Państwowego 
Funduszu 

Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych  

1 958 605 zł

\\\ MILANÓWEK

Mazowiecki Konserwator 
zabytków wydał decyzję, 
która upoważnia burmistrza 
do rozbiórki Milanowskiego 
centrum Kultury w Milanówku 
przy ul. Kościelnej 3.

T o od dawna oczekiwana decyzja, 
bez której nie można było nic zro-

bić w tym miejscu. Teraz pojawia się re-
alna szansa na zwolnienie miejsca i sen-
sowne zagospodarowanie. Ponieważ 
jest to obiekt o walorach zabytkowych, 
konserwator nałożył na burmistrza 
obowiązek przeprowadzenia rozbiórki 
z zachowaniem procedury stosowanej 
w takich przypadkach. Konieczne więc 
będzie przeprowadzenie szczegółowej 
dokumentacji fotograficznej obiektu 
przed rozbiórką, udokumentowanie za-
chowanych i najbardziej wartościowych 
elementów wystroju oraz konstrukcji 
więźby dachowej, ścian, balustrad, 
schodów, stolarki drzwiowej i okiennej, 
kleszczy, zastrzałów, etc. Najcenniejsze 
elementy powinny być zabezpieczone 
i zakonserwowane w celu późniejszej 
ekspozycji.

Mazowiecki Konserwator zabyt-
ków uzasadnił swoją decyzję licznymi 
przebudowami obiektu, które dopro-
wadziły do zniekształcenia i zatracenia 
pierwotnych walorów obiektu, a także 
katastrofalnym stanem technicznym.

Rozbiórka Teatru Letniego rozpo-
czyna proces przekształcenia tego miej-
sca zgodnie z oczekiwaniami mieszkań-
ców. zdania z pewnością będą bardzo 
podzielone, jednak do jakiegoś konsen-
susu dojść musi. Wszyscy muszą odpo-
wiedzieć sobie na pytanie, czego w tym 

miejscu mieszkańcy oczekują? Pytanie 
z pozoru proste, może być ogromnym 
problemem do rozwiązania dla władz 
miasta.

– Sądzę, że najlepszym rozwiąza-
niem będą konsultacje społeczne. jesz-
cze raz dziękuję pracownikom Urzędu 
Miasta i wszystkim, zarówno milanow-
skim stowarzyszeniom jak i miesz-
kańcom, za wsparcie w działaniach, 
które wieńczy ta decyzja. Niezwłocz-
nie powiadomię Mazowieckiego Wo-
jewódzkiego Konserwatora zabytków 
o zrzeczeniu się prawa do wniesienia 
odwołania – deklaruje Burmistrz.

Włodarze Milanówka ogłosili już 
konsultacje społeczne na temat koncep-
cji w zakresie infrastruktury i funkcjo-
nalności przestrzeni zaproponowanych 
do prowadzenia działalności kultural-
nej. Ten temat od pewnego czasu jest 
żywo dyskutowany przez zarówno 
przez władze jak i społeczeństwo Mi-
lanówka. jednym z tematów mocno 
podgrzewających temperaturę dys-
kusji jest propozycja zakupu obiektu 
przy ul. Łąkowej i ulokowania w tym 
miejscu siedziby centrum  Kultury. Aby 
umożliwić mieszkańcom zapoznanie 
się z obiektem, który dotychczas można 
było oglądać tylko przez ogrodzenie, 6 
kwietnia zorganizowany zostanie dzień 
otwarty. W godzinach 10.00-14.00 każ-
dy będzie miał sposobność na własne 
oczy przekonać się, jak wygląda obiekt, 
jego otoczenie i infrastruktura. Będzie 
też można złożyć swoją opinię na te-
mat lokalizacji w tym miejscu Milanow-
skiego centrum Kultury. Podczas tego 
dnia, dzieci będą mogły wziąć udział 
w atrakcjach zorganizowanych przez 
Milanowskie centrum Kultury.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

\\\ REGUŁY

Rozpoczęły się prace związane 
z budową „Parkuj i jedź” 
w pobliżu Urzędu Gminy 
Michałowice w Regułach.

O potrzebie wykonania parkingu 
mówiło się od pewnego czasu. 

W ubiegłym roku gmina Michałowice 
pozyskała na ten cel dofinansowanie 

ze środków unijnych w wysokości 1,2 
mln zł. Przeprowadzono procedury for-
malne i wyłoniono wykonawcę zadania. 
Nadeszła wiosna i wystartowały roboty 
ziemne. Na terenie nieopodal Urzędu 
Gminy i posterunku policji pojawił się 
sprzęt, który przygotowuje teren pod 
dalsze działania.

z pewnością parking ułatwi życie 
mieszkańcom gminy. Będą mogli zo-
stawić samochód i udać się do kolejki 

WKD, aby dojechać do pracy do War-
szawy bądź w kierunku Pruszkowa i 
Grodziska Mazowieckiego. co istotne, 
„Parkuj i jedź” powstaje z myślą nie 
tylko o kierowcach, ale i rowerzystach. 
Planowane jest wykonane 45 miejsc 
dla jednośladów. Udogodnieniem dla 
korzystających ma być system monito-
rowania zajętości. Przy wjeździe każdy 
otrzyma informację o licznie wolnych 
miejsc.

Teren zostanie wyposażony w 16 
ławek, w tym cztery z możliwością łado-
wania telefonów komórkowych. Na par-
king będzie można dostać się od ul. Ku-
chy oraz od al. Powstańców Warszawy. 
Władze gminy zakładają, że z parkingu 
będzie można korzystać już w czerwcu.                                                

Artur Szpuda

Jest zgoda na rozbiórkę
Teatru Letniego

Budowa „Parkuj i Jedź”  

To już ostatnie dni Teatru Letniego

Udogodnieniem  
dla korzystających 

ma być system 
monitorowania zajętości

Roboty ruszyły w marcu
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Lokalizacja ta została wytypowa- 
na w związku z licznymi interwen- 
cjami straży miejskiej, zgłoszeniami  
zakłóceń porządku publicznego, a tak-
że lokalizacją wielu sklepów oraz za-
pewnieniem ciągłości monitorowania 
zdarzeń od stacji WKD do ul. Bolesława 
Prusa. 

Planowana rozbudowa monitorin-
gu obejmie skrzyżowanie ul. emancy-
pantek z ul. Anielki. Na wysokości pa-
wilonów handlowo-usługowych przy ul. 
emancypantek 4 postawiony zostanie 
słup z jedną kamerą szybkoobrotową 
oraz drugą wspomagającą stacjonar-
ną. Dzięki temu możliwa będzie kon-
trola spożywania alkoholu w miejscach 
zakazanych prawem, kontrola ciągu 
handlowego oraz placu zabaw i Parku 
Miejskiego Żwirowisko. Monitoring 
pozwoli również na ciągłość rejestro-

wania zdarzeń od strony parku oraz od 
ulic Działkowej, Wojska Polskiego oraz 
Plantowej. Kamery – szybkoobrotowa 
oraz stacjonarna – pojawią się przy Par-
ku Anielin zachodni (skrzyżowanie Al. 

Wojska Polskiego z ul. Miry zimińskiej-
-Sygietyńskiej). To jeden z głównych 
ciągów komunikacyjnych miasta, a 
ponadto miejsce licznych interwencji 

straży miejskiej oraz zakłóceń porządku 
publicznego.

Kamera szybkoobrotowa pojawi się 
również w rejonie ul. helenowskiej, za 
budynkiem ujęcia studni oligoceńskiej. 
Służby odnotowywały zdarzenia zwią-
zane z dewastacją mienia (niszczenie 
studni). Dodatkowo w pobliżu jest pla-
cówka szkolna; monitoring pozwoli na 
zapewnienie ciągłości rejestrowania 
zdarzeń od strony ul. Plantowej i ul. 
helenowskiej.

W ramach zadania wykonawca 
będzie zobowiązany wykonać projekt 
i uzyskać wszelkie decyzje administra-
cyjne oraz m.in. dokonać podłączenia 
nowych punktów kamerowych do sy-
stemu rejestracji monitoringu wizyj-
nego w siedzibie pruszkowskiej straży 
miejskiej. 

Artur Szpuda

Rozbudowa monitoringu

Bezpieczeństwo  
to słowo odmieniane 

przez wszystkie 
przypadki w kontekście 
montowania kolejnych 

kamer

W nowym miejscu ustawione są już 
kontenery sprzedawców, a w soboty 
przyjeżdża tutaj wielu handlujących, 
którzy do tej pory sprzedawali na ul. 
Armii Krajowej i na terenie starego 
targowiska. Sobotnie kursy linii B7 
będą z pewnością wygodnym połą-
czeniem dla mieszkańców Otrębus 
oraz ulicy Pszczelińskiej, preferują-
cych robienie sobotnich zakupów na 
placu targowym.

Pilotażowe kursy dodane zostały do 
nowego rozkładu jazdy linii B7, obowią-
zującego od 1 kwietnia. Począwszy od 
soboty 6 kwietnia, dodane zostały trzy 
kursy – z przystanku WKD Otrębusy w 
kierunku Rynku w Brwinowie autobus 
będzie odjeżdżał o godz. 10.00 oraz o 
godz. 12.32. z przystanku Brwinów Ry-
nek w kierunku WKD Otrębusy autobus 
będzie odjeżdżał o godz. 12.15. Na za-
kupy mieszkańcy mają więc 2 godziny, 
wraz z dojściem od i do przystanku.

Mieszkańcom gminy, którzy po-
siadają Brwinowską Kartę Mieszkań-

ca, przy zakupie biletu przysługuje 
specjalna zniżka. Dorośli pasażerowie  
za jednorazowy bilet normalny zapłacą 
złotówkę, natomiast dzieci i młodzież 
szkolna do 21. roku życia, a także stu-
denci studiów dziennych do 26. roku 
życia są zwolnieni z opłaty za przejazd. 
Pasażerowie nieposiadający Karty 
Mieszkańca, za bilet normalny zapłacą 
3 zł. Bilety na przejazd w brwinowskich 
autobusach można zakupić bezpośred-
nio u kierowcy.

zmiany w rozkładzie jazdy linii B7 
wprowadzone zostały jako program 
pilotażowy, który będzie trwał trzy 
miesiące. jeżeli pomysł ten spotka się z 
zainteresowaniem mieszkańców, wpro-
wadzone zmiany wejdą do rozkładu 
jazdy linii B7 na stałe. W przeciwnym 
razie, od 1 lipca przywrócony zostanie 
dotychczasowy rozkład jazdy, zgodnie z 
którym autobusy tej linii będą kursowa-
ły tylko w dni robocze.

Marek Zdrzyłowski

B7 również w soboty

\\\ PIASTÓW

Trwają prace związane  
z modernizacją ulic Różanej, 
Malczewskiego i Ożarowskiej.

i nfrastruktura drogowa wymaga 
właściwie nieustannych działań. W 

wielu miejscowościach stan ulic, mó-
wiąc delikatnie, nie jest najlepszy. Sa-
morządy starają się łatać dziury, ale na 
niewiele się to zdaje. Gruntowna mo-
dernizacja wiąże się ze sporymi kosz-
tami, jednak pozwala dłużej cieszyć się 
dobrym stanem nawierzchni. Tę strate-
gię przyjął Piastów, który modernizuje 
drogi miejskie.

Na kilku piastowskich ulicach roz-
poczęły się prace. Pojawił się tam cięż- 
ki sprzęt, palety z obrzeżami oraz eki- 
py, które przystąpiły do działania.  
Nie pozostaje nic innego, jak czekać  
na efekty.

Do końca czerwca zmianie ma ulec 
obraz ul. Różanej, gdzie zostanie wymie-
niona nawierzchnia jezdni, chodników 
oraz zjazdów. W trosce o bezpieczeń-
stwo użytkowników drogi, zostanie za-
montowany próg zwalniający. zmiany 
nastąpią również na ul. Malczewskiego. 
Tam pojawi się nawierzchnia z asfalto-

betonu oraz chodnik z czerwonej kost-
ki. Miasto zaplanowało wykonanie od-
wodnienia oraz montaż dwóch progów 
zwalniających. 

Pod koniec lutego na ul. Ożarow-
skiej pojawił się wykonawca przebu-
dowy drogi. Przez najbliższe miesiące 
będą prowadzone działania związane 

z wymianą nawierzchni jezdni, chod-
ników i zjazdów.  Ulica zostanie wy-
posażona w odwodnienie oraz progi 
zwalniające.

To nie wszystko. W najbliższym 
czasie piastowski magistrat powinien 
wyłonić wykonawców modernizacji  
ul. j. Fałata i ul. K. Przerwy-Tetmajera.

Artur Szpuda

Drogowe inwestycje
Roboty na ul. Malczewskiego
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Na kilku piastowskich 
ulicach rozpoczęły się 
prace. Pojawił się tam 
ciężki sprzęt, palety  

z obrzeżami oraz ekipy, 
które przystąpiły  

do działania

\\\ BRWINÓW

Mieszkańcy od dawna czekają 
na udostępnienie podziemnego 
przejścia dla pieszych  
i rowerzystów pod torami PKP 
w ciągu ulic Sportowej  
i Przejazd. zakończyły się tu 
prace budowlane i można już  
z niego korzystać.

W piątek 22 marca wykonawca za-
kończył budowę ciągów pieszo-

-rowerowych i z przejścia tego można 
już korzystać. Trwać będą tutaj jeszcze 
prace wykończeniowe, dlatego należy 
zachować ostrożność. jest jeszcze tro-
chę budowlanego bałaganu, brakuje 
oświetlenia, ale da się przejść, a nawet 
przejechać. W trakcie prac wykończe-
niowych wykonany zostanie montaż 
oświetlenia tunelu i terenu w rejonie 
wejść, pomp odwodnienia tunelu, ka-
mer monitoringu wizyjnego, barier i 
poręczy, oszklenia wiat wejściowych. 
już teraz przejście wygląda imponująco, 
natomiast po całkowitym zakończeniu 
prac, będzie to naprawdę piękny i funk-
cjonalny obiekt.

Warto przypomnieć, że tunel ten 
powstał dzięki uporowi oraz skutecz-
nym negocjacjom burmistrza Arkadiu-
sza Kosińskiego z zarządem PKP PLK. 
Przeprawa ta nie była ujęta w planie 
modernizacji linii PKP na odcinku Gro-
dzisk-Warszawa, lecz dzięki zabiegom 
burmistrza udało się przekonać zarząd-
cę linii do włączenia go do programu 
całej modernizacji odcinka. Dzięki du-
żej dotacji z Unii europejskiej, przejście 
zrealizowane zostało praktycznie ze 
środków inwestora.

ze środków Urzędu Gminy Brwi-
nów wykonana została dokumentacja 
projektowa, oświetlenie tunelu oraz 
monitoring. Do zadań gminy będzie też 
należało bieżące utrzymanie tunelu w 
czystości oraz dbałość o odpowiedni 
stan techniczny.

Prace wykończeniowe mają za- 
kończyć się w kwietniu br. Wtedy  
obiekt już oficjalnie zostanie oddany  
do użytku.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Przejście częściowo dostępne 

Z tunelu korzysta już wielu mieszkańców

R E K L A M A

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1

\\\ NexTBike oBSłuży RoweRy
zakończył się przetarg na obsługę Pruszkowskiego Roweru Miejskiego. 2 kwietnia władze miasta podpisały umowę z firmą 
Nextbike, która jako jedyna złożyła ofertę w postępowaniu. Termin realizacji umowy wynosi sześć tygodni, jednak urząd zapew-
nia, że wykonawca dołoży wszelkich starań, aby rowery wróciły na ulicę Pruszkowa wcześniej. W tym sezonie do dyspozycji 
mieszkańców będzie 90 rowerów i 11 stacji.  

\\\ PRUSZKÓW
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\\\ KOMORÓW

Rosną szanse na budowę 
ośrodka kultury w Komorowie. 
Niewykluczone, że w tym 
roku gmina Michałowice zrobi 
krok w kierunku wykonania 
projektu.    

D la mieszkańców Komorowa po-
wstanie ośrodka kultury stanowi 

ważną sprawę. Niejednokrotnie pod-
kreślali, że chcieliby taki obiekt. zgodnie 
z planem miejscowym, ośrodek kultury 
mógłby powstać na części działki stano-
wiącej pl. Marii i józefa Markowiczów. 
Występuje jednak pewna niedogod-
ność. znajduje się tam skatepark, który 
powstał w ramach dofinansowania z 
funduszy norweskich, a termin trwało-
ści obiektu mija dopiero w październiku 
2021 roku.

Wydawałoby się więc, że mieszkań-
cy Komorowa muszą czekać. Wójt gminy 
Michałowice Małgorzata Pachecka skie-
rowała jednak pismo do Departamentu 

Oceny inwestycji Ministerstwa zdrowia, 
aby zyskać pełen obraz sytuacji. zapy-
tała w nim o możliwość wcześniejszej 
budowy obiektu przeznaczonego na 

cele kultury oraz ewentualnej kolizji 
z istniejącym skateparkiem. Okazuje 
się, że gmina już teraz może myśleć o 
inwestycji, ale... – Planowana budowa 
Domu Kultury w Komorowie może sta-
nowić kontynuację osiągnięć projektu 
w zakresie profilaktyki zdrowotnej, pod 
warunkiem, że inwestycja ta nie zakłóci 
obowiązku utrzymywania projektu nr 
PL0448 – napisało w odpowiedzi Mini-
sterstwo zdrowia.

Najprawdopodobniej w tym roku 
gminie uda się rozpocząć procedurę 
związaną z inwestycją. W budżecie jest 
zbyt mało środków, aby myśleć o roz-
poczęciu budowy. 150 tys. zł pozwoli 
na działania projektowe. Władze Mi-
chałowic wiedzą, na czym stoją, i mogą 
planować inwestycję, a mieszkańcy Ko-
morowa powoli zacierają ręce.

Artur Szpuda

Powstanie ośrodek kultury?

Wójt Michałowic zbadała sytuację 
odnośnie możliwości budowy obiektu

\\\ JAKTORÓW

coraz więcej gmin dotyka 
problem zagospodarowania 
odpadów biodegradowalnych.    

F irmy odbierające odpady komunal-
ne od mieszkańców mają ograni-

czone moce przerobowe, co w prostej 
linii prowadzi do wprowadzania limi-
tów ilościowych na odbiór odpadów 
biodegradowalnych. z kolei gminy 
zobowiązane są do nielimitowanego 
odbioru odpadów biodegradowalnych, 
mogą ograniczać jedynie ilości odbio-
ru odpadów zielonych. Wprowadza 
to ogromne zamieszanie i prowokuje 
mieszkańców do ich utylizacji niezgod-
nie z przepisami. Widzimy więc często 
odpady zielone wywożone w dyskretne 
miejsce.

Włodarze gmin, świadomi takich 
praktyk, decydują się niekiedy na kom-
promisowe rozwiązania. jednym z nich 
jest zachęcenie mieszkańców do kom-
postowania odpadów biodegradowal-
nych na własnych działkach. Ponieważ 
proces kompostowania przebiega naj-
lepiej w kompostownikach, które przy-
spieszają proces rozkładu i nie szpecą 
ogrodu, niektóre gminy proponują bez-
płatne udostępnianie kompostowników 
co w pewnym stopniu rozwiązuje prob-
lem zagospodarowania odpadów. 

Ten sposób był stosowany w gminie 
Brwinów, teraz do takiego rozwiązania 
przymierza się gmina jaktorów. Wójt 
gminy prosi mieszkańców o zgłaszanie 
zapotrzebowania na kompostowniki. W 
przypadku większego zainteresowania 
mieszkańców, zostaną one zakupione 

przez gminę i udostępnione właścicie-
lom posesji, którzy zainteresowani są 
takim urządzeniem. zgłoszenia przyj-
mowane będą do 30 kwietnia br. pod 
numerem telefonu 46 854 51 21 lub 
mailowo na adres odpady.komunalne@
jaktorow.pl. Po tym terminie gmina po-
dejmie decyzję w sprawie ewentualne-
go zakupu oraz określi zasady, na jakich 
urządzenia mają być udostępniane.

zamiast kupować ziemię i nawo-
zy, lepiej wygospodarować w ogródku 
odrobinę miejsca i samemu je produ-
kować.

Marek Zdrzyłowski

Kompostowniki 
dla mieszkańców

Kompostowniki są znakomitym rozwiązaniem w przydomowych ogródkach
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\\\ PRUSZKÓW

Do końca listopada ma zmienić 
się oblicze ul. Stalowej  
w Pruszkowie. Miasto szykuje 
się do przebudowy drogi.

Ś miało można powiedzieć, że ul. Sta-
lowa przejdzie metamorfozę. Obec-

nie kierowcy mogą znaleźć szereg wad 
drogi, jednak pod koniec roku powody 
do narzekania mają zniknąć. Pruszkow-
ski magistrat szuka wykonawcy zada-
nia. W okresie letnim na Stalowej może 
być gorąco ze względu na prowadzone 
prace.

Plany przebudowy drogi dotyczą 
rozebrania istniejącej nawierzchni, 
krawężników oraz chodników. Pod 
konkretne elementy zostanie wyko-
nana właściwa podbudowa. Na jezdni 
pojawi się kostka betonowa, zamonto-
wane zostaną także progi zwalniające. 
Powstaną także nowe chodniki i zjazdy. 
co ważne, planowana jest przebudowa 

przejazdu przez tory WKD. W ramach 
inwestycji zrealizowane zostaną prace 
związane z kanalizacją, odwodnieniem 
oraz oświetleniem. 

jesienią Stalowa powinna zostać od-
dana do użytku w nowej odsłonie. Tak 
przynajmniej wynika z planów miasta, 

ponieważ władze zakładają, że zadanie 
zostanie zrealizowane do 30 listopada. 
Przez kilka miesięcy mieszkańcy Stalo-
wej muszą liczyć się z utrudnieniami, ale 
efekt dla pieszych i kierowców ma być 
zadowalający.

Artur Szpuda

Przebudowa Stalowej

Ulica Stalowa
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Wójt gminy prosi 
mieszkańców 
o zgłaszanie 

zapotrzebowania  
na kompostowniki

R E K L A M A
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Rozpoczęły się targi oświatowe 
i dni otwarte w szkołach 
średnich, a już w maju 
ruszy rekrutacja do liceów 
ogólnokształcących, techników  
i branżowych szkół 
zawodowych.

Na pierwszym etapie rekrutacji 
pod uwagę będą brane wyniki 

egzaminu gimnazjalnego lub ósmo-
klasisty, oceny na świadectwie ukoń-
czenia szkoły z języka polskiego, ma-
tematyki oraz dwóch obowiązkowych 
zajęć dydaktycznych ustalonych przez 
dyrektora szkoły prowadzącej rekru-
tację, świadectwo ukończenia szkoły z 
wyróżnieniem i szczególne osiągnięcia 
wymienione na świadectwie ukończe-
nia szkoły.

Szkoły będą przyjmowały wnioski 
wraz z wymaganymi dokumentami od 
kandydatów w dniach od 13 do 20 maja 
2019 r. W powiecie grodziskim obowią-
zuje limit – każdy może złożyć wnio-
ski do maksymalnie trzech szkół. Nie  
jest prowadzona centralna rekrutacja 
elektroniczna do szkół na terenie po-
wiatu.

Od 21 do 28 czerwca należy uzupeł-
nić wniosek o świadectwo ukończenia 
szkoły i zaświadczenie o wynikach eg-
zaminu. Powinna to być kopia poświad-
czona za zgodność z oryginałem.

16 lipca o godz. 12.00 wywieszone 
zostaną listy kandydatów zakwalifi-
kowanych i niezakwalifikowanych do 
szkoły. Do wiadomości kandydatów po-
dana zostanie również najniższa liczba 
punktów, która uprawnia do przyjęcia 
do szkoły.

Od 16 do 24 lipca należy złożyć ory-
ginały – świadectwa ukończenia szkoły 

oraz zaświadczenia o wyniku egzaminu, 
co będzie jednocześnie wyrazem woli 
wstąpienia w progi tej szkoły.

25 lipca wywieszone zostaną listy 
kandydatów przyjętych i nieprzyjętych 
do szkoły. W tym samym czasie dyrek-
tor szkoły wysyła informację do kura-
tora oświaty o liczbie wolnych miejsc. 
jeżeli takowe istnieją, wówczas do dnia 
28 sierpnia przeprowadzona zostanie 
rekrutacja uzupełniająca.

\\\   Jakie są najważniejsze  
zmiany po reformie oświaty?

W najbliższym naborze spotkają 
się uczniowie w podwójnej ilości, z ab-
solwentami gimnazjów do rekrutacji 
wystartują również absolwenci ośmio-
klasowych szkół podstawowych. Refor-
ma systemu oświaty wprowadza nowe, 
oddzielne okresy nauki dla obu rodza-
jów absolwentów. Od 1 września 2019 
r. cykl kształcenia w liceum wydłużony 

zostaje dla ósmoklasistów do 4 lat, zaś 
techników do 5. lat. Ósmoklasiści bę-
dą mogli również kontynuować naukę 
w trzyletnich branżowych szkołach i 
stopnia, które zastępują dotychczasowe 
zasadnicze szkoły zawodowe.

Gimnazjaliści będą kontynuowali 
naukę w 3-letnim liceum ogólnokształ-
cącym, 4-letnim technikum lub 3-letniej  
branżowej szkole i stopnia. Po ukoń-
czeniu branżowej szkoły i stopnia, jej 

absolwenci będą mogli kontynuować 
naukę w dwuletniej szkole branżowej ii 
stopnia, która powstanie od 1 września 
przyszłego roku. Po pomyślnym zdaniu 
egzaminu maturalnego w branżowej 
szkole ii stopnia, będzie można podjąć 
naukę na studiach wyższych.

Autorzy reformy zapewniają, że z 
uwagi na rozdzielne programy, wpro-
wadzone dla absolwentów gimnazjów 
i ośmioklasowych szkół podstawowych, 
nie będą musieli rywalizować o miejsca 
w szkołach. jednak szkół, jak za dotknię-
ciem czarodziejskiej różdżki, raptem nie 
przybędzie. Szkoły, które istnieją, nie 
są z gumy i nie będą w stanie przyjąć 
tak dużej liczby chętnych. Młodzież 
będzie zmuszona do nauki zmianowej. 
Samorządy i dyrekcje szkół będą mia-
ły ogromny ból głowy, jak to wszystko 
ogarnąć. Reforma zmusza do zatrud-
nienia dodatkowych nauczycieli, a ci nie 
stoją przecież w kolejce w oczekiwaniu, 
aż ktoś im zaproponuje etat. Miało być 
lepiej, będzie jak zwykle.

\\\   Czym przekonać uczniów 
do nauki w grodziskich 
szkołach?

Wielu młodych mieszkańców Gro-
dziska, poszukując odpowiedniej dla 
siebie szkoły, wybiera szkoły warszaw-
skie. Faktycznie wiele ze stołecznych 
szkół średnich ma bardzo dobrą opinię 
i zajmuje wysoką pozycję w rankingach. 
Pamiętać trzeba również, że do dobrej, 
renomowanej szkoły nie jest łatwo się 
dostać, progi są stawiane bowiem bar-
dzo wysoko. Mimo, że Grodzisk znajduje 
się stosunkowo blisko stolicy, to jednak 
dojazd do i z szkoły zajmuje sporo cen-
nego czasu. Warto więc może rozważyć 
naukę w którejś z grodziskich szkół? 
Tu do szkoły można dojść pieszo lub 
dojechać rowerem. Wiele z tych placó-
wek ma ciekawą ofertę edukacyjną, a 
dyrektorzy szkół starają się pozyskiwać 
dotacje na realizację dodatkowych pro-
jektów. Na przykład w zespole Szkół nr 
1 każdego roku realizowany jest pro-
gram erasmus+, który pozwala uczniom 
na odbywanie dwutygodniowego stażu 
w Nicei. W tym roku dyrektorzy zS nr 1 i 
zespołu Szkół Technicznych i Licealnych 
nr 2 w Grodzisku Maz. oraz zS nr 2 im. j. 
Bema w Milanówku złożą wnioski o do-
tację projektów, które po pozytywnym 
rozpatrzeniu dadzą uczniom dodatko-
we możliwości.

Może jednak warto uczyć się na 
miejscu?

Marek Zdrzyłowski

Rekrutacja do szkół średnich 

Niedługo rozpocznie się rywalizacja o miejsca w dobrych szkołach średnich

\\\ BRWINÓW

Brwinów gościł przedstawicieli 
Uzbekistanu oraz polskiego  
i uzbeckiego komitetu UNiceF, 
którzy przyjechali zapoznać się 
z funkcjonowaniem systemu 
edukacji przedszkolnej  
na poziomie samorządu.    

W izytę gości z Uzbekistanu przy-
gotowała Fundacja Liderzy 

Przemian, która organizuje wizyty 
studyjne dla delegacji z krajów byłego 
zSRR, wprowadzających zmiany i refor-
my ustrojowe, bazując na doświadcze-
niach polskich samorządów. Brwinów 
gościł już u siebie delegację z Ukrainy, 
która podobnie jak goście z Uzbekistanu 
skorzystała z doświadczeń brwinow-
skich samorządowców, uczestnicząc w 
programie Study Tours to Poland. Bazu-
jąc na doświadczeniach samorządów, 
w których udało się stworzyć dobrze 
funkcjonującą i rozwiniętą strukturę 
opieki przedszkolnej, starają się wpro-
wadzić podobne rozwiązania w swoich 
krajach. W ramach pobytu w naszym 
kraju starają się uzyskać jak najwięcej 
informacji i przykładów dobrych i sku-
tecznych rozwiązań z zakresu edukacji 
przedszkolnej.

Podczas spotkania z gośćmi w Urzę-
dzie Gminy Brwinów, zastępca burmi-
strza jerzy Wysocki przedstawił zasady 
funkcjonowania opieki przedszkolnej 
w naszym kraju, na przykładzie gminy 
Brwinów. Pod zarządem gminy znajdują 
się cztery placówki publiczne. Ponadto 
gmina dofinansowuje również działal-
ność ośmiu przedszkoli niepublicznych 
oraz sześciu punktów przedszkolnych. 
Pieniądze „idą za dzieckiem” również w 
przypadku uczęszczania do przedszkola 
poza terenem gminy. Dotacje rządowe 

pokrywają koszt opieki przedszkolnej 
jedynie w niewielkim stopniu, dlatego 
główny ciężar finansowania przed-
szkoli spoczywa na samorządach. Dzię-
ki polityce społecznej brwinowskiego 
samorządu, rodzice mają zapewnioną 
bezpłatną opiekę dla swoich dzieci w 
placówkach publicznych przez 5 godzin 
dziennie, natomiast za każdą kolejną 
godzinę płacą symboliczną złotówkę. 
Minister Opieki Przedszkolnej Sobitk-
hon Turgunov bardzo interesował się 
różnymi kwestiami dotyczącymi za-
równo finansowania przedszkoli, jak 
też organizacji edukacji przedszkolnej.

Tego rodzaju wizyta nie mogła obyć 
się bez przyjrzenia się praktycznej re-
alizacji zadań edukacji przedszkolnej. 
część praktyczną wizyty goście reali-
zowali przede wszystkim w przedszko-
lu filialnym przy ul. Piłsudskiego 19 
w Brwinowie. Dyrektor przedszkola 
oprowadziła gości po obiekcie, a także 
udzielała wyczerpujących odpowiedzi 
na pytania dotyczące funkcjonowania 
placówki, kwestii zatrudnienia, wypo-
sażenia placówki oraz realizacji progra-
mu edukacyjnego. Mieli również okazję 
przyjrzeć się zajęciom prowadzonym w 
grupie 4-latków, które omawiały temat 
wiosny.

Grupa odwiedziła również Niepub-
liczny Punkt Przedszkolno-Terapeutycz-
ny „Słoneczko”, w którym zapoznali się  
funkcjonowaniem placówek niepublicz-
nych.

jak podkreślała koordynatorka 
wizyty Lena Prusinowska z Fundacji 
Liderzy Przemian, celem wizyty jest 
pokazanie całego przekroju polskiego 
systemu edukacji przedszkolnej. W pro-
gramie kilkudniowej wizyty delegacji 
Uzbekistanu w Polsce są też wizyty w 
Kuratorium Oświaty oraz Ministerstwie 
edukacji Narodowej. zdobyte tutaj do-
świadczenia mają pomóc we wpro-
wadzaniu reform w systemie edukacji 
przedszkolnej w Uzbekistanie, który 
uznał tę kwestię za jeden z priorytetów 
swojego działania.

Marek Zdrzyłowski

Wizyta
Delegacja z Uzbekistanu wykorzysta w swoim kraju doświadczenie  
brwinowskich samorządowców
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W powiecie grodziskim 
obowiązuje limit  

– każdy może złożyć 
wnioski do maksymalnie 

trzech szkół

O g Ł O s z e n i e / r e K L a m a

OBWIESZCZENIE StarOSty PruSZkOWSkIEgO
 o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474) zawiadamiam, że zostało wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Prezyden-
ta Miasta Pruszkowa w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej 
ul. kaletniczej, na odc. od E. krzywdy – rzewuskiego do Pływackiej w Pruszkowie, wraz z infrastrukturą towarzyszącą
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: obręb 16 w Pruszkowie:  działki nr ew.: 532, 533 (533/1, 533/2), 232, 233/3, 
480 (480/1, 480/2), 281 (281/1, 281/2), 282, 408 (408/1, 408/2), 569, 570 (570/1, 570/2), 586, 587/1 (587/4, 587/5), 385/2, 787, 788 
(788/1, 788/2), 589, 590 (590/3, 590/4), 319, 467, cz. 468, cz. 332.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, w nawiasie numery 
działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi (pod inwestycję) zostały pogrubione
Części działek, z których korzystanie będzie ograniczone: obręb 16 w Pruszkowie: działki nr ew.: cz. 530, cz. 144/9, cz. 255, cz. 332, 
cz. 443, cz. 338, cz. 380, cz. 456, cz. 455, cz. 339/5; obręb 15 w Pruszkowie: działki nr ew.: cz. 335/5.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek 
– piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, pokój nr 104  
(I piętro), tel.: 22 738-15-62.  
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\\\ NADARZYN

W piątek 29 marca, w „Galerii 
50m²” Nadarzyńskiego  
Ośrodka Kultury, odbył się 
wernisaż wystawy  
„O ludzkiej kondycji w czasach 
ekstremalnych”, poświęcona 
profesorowi Władysławowi 
Bartoszewskiemu.

W uroczystości wzięli udział 
przedstawiciele Urzędy Gminy 

Nadarzyn, Starostwa Powiatu Prusz-
kowskiego, młodzież z Gimnazjum w 
Nadarzynie oraz mieszkańcy. honoro-
wym gościem wernisażu był syn profe-
sora, a zarazem założyciel Fundacji im. 
prof. Władysława Bartoszewskiego, dr 
Władysław Teofil Bartoszewski.

Wystawa przybliża nam postać 
wybitnego humanisty, filozofa, my-
śliciela, polityka i dyplomaty, który 
zawsze stał ponad podziałami, bu-
dując mosty między ludźmi i między 
narodami. Władysław Bartoszewski 
był więźniem obozu Auschwitz, z 

którego udało mu się ujść z życiem. 
Był żołnierzem Armii Krajowej, 
działaczem Polskiego Państwa Pod-
ziemnego, uczestnikiem Powstania 
Warszawskiego. zawsze, niezależnie 
od czasu i okoliczności, niósł pomoc 
innym ludziom, bowiem to leżało w 
jego naturze.

W powojennej Polsce odegrał 
wielką rolę w procesie polsko-nie- 
mieckiego dialogu i pojednania. jak 
sam powiedział, nigdy nie przypusz-
czał, że będąc więźniem niemieckiego 
obozu koncentracyjnego, jako pierw-
szy Polak będzie przemawiał z trybu-
ny niemieckiego parlamentu.

Profesor Bartoszewski dwukrot-
nie był ministrem spraw zagranicz-
nych, senatorem iV kadencji, w latach 
2007-2015 sekretarzem stanu w Kan-
celarii Prezesa Rady Ministrów. jego 
praca i postawa życiowa uhonorowa-
na została wieloma odznaczeniami, a 
najważniejsze z nich to Kawaler Or-
deru Orła Białego oraz Sprawiedliwy 
wśród Narodów Świata.

Dr Teofil Bartoszewski długo opo-
wiadał o działalności swojego ojca, 
często sięgając do bardzo rodzinnych, 
osobistych wspomnień. Poznaliśmy 
profesora jako młodego chłopca, 
dowiedzieliśmy się o ważnych zda-
rzeniach, które określiły charakter i 
postawę życiową profesora, ukształ-
towały jego kręgosłup moralny.  
jedną z jego dewiz życiowych, była 
taka piękna myśl – „Warto być uczci-
wym, choć nie zawsze się to opłaca. 
Opłaca się być nieuczciwym, ale nie 
warto”.

Opowiedział również o działalno-
ści założonej w 2018 roku i prowa-
dzonej przez siebie fundacji, której ce-

lem jest popularyzacja myśli, postaw i 
wartości moralnych cechujących pro-
fesora Władysława Bartoszewskiego. 
Przedstawił też propagowany przez 
fundację cykl 11 lekcji dla uczniów 
szkół średnich, bazujących na wywia-
dach udzielonych przez prof. Barto-
szewskiego. Lekcje te zostały opra-
cowane przez Warszawskie centrum 
innowacji edukacyjno-Społecznych i 
Szkoleń, a mogą one być elementem 
zajęć z języka polskiego, etyki, filozofii 
i wiedzy o społeczeństwie.

Wystawa była możliwa do zapre-
zentowania w Nadarzynie dzięki ini-
cjatywie wójta gminy Nadarzyn Da-
riusza zwolińskiego przy współpracy 
z Fundacją instytutu im. Władysława 
Bartoszewskiego.

Wystawa pozostanie w Galerii 
NOK do 4 kwietnia, następnie prze-
niesiona zostanie do budynku Urzędu 
Gminy Nadarzyn, gdzie również bę-
dzie można się z nią zapoznać. Pole-
camy i zapraszamy!

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

O ludzkiej kondycji w czasach ekstremalnych

Gościem honorowym wernisażu był syn profesora Władysław Teofil Barto-
szewski

\\\ BRWINÓW

zapobieganie chorobom jest 
zawsze tańsze i bezpieczniejsze 
niż późniejsze ich leczenie.  
Tę prawdę doskonale rozumie 
samorząd gminy Brwinów.    

Od kilku już lat wśród dziewcząt 
mieszkających na terenie gminy 

Brwinów prowadzony jest program 
zapobiegania zakażeniu wirusem bro-
dawczaka ludzkiego – hPV, który jest 
sprawcą zachorowania w późniejszym 
wieku na raka szyjki macicy. Każdego 
roku z powodu raka szyjki macicy umie-
ra aż 1800 kobiet. Pod tym względem 
Polska zajmuje niechlubne pierwsze 
miejsce w europie. Szczepienie mło-
dych dziewcząt jest najlepszą metodą 
zapobiegania zachorowaniu na RSM. 
Szczepionka jest skuteczna, zanim doj-
dzie do zakażenia; po zakażeniu nieste-
ty już nie skutkuje, dlatego tak ważne 
jest szczepienie nastolatek.

Szczepienia są dobrowolne i w cało-
ści refundowane przez gminę Brwinów. 
Ponieważ przeprowadzane jest wśród 

dziewcząt nieletnich, wymagana jest 
zgoda rodziców lub opiekunów praw-
nych. W marcu i kwietniu organizowane 
są spotkania informacyjne dla rodziców 
dziewcząt urodzonych w 2004 r., które 
są mieszkankami gminy Brwinów, dla-
tego konieczne jest zameldowanie na 
pobyt stały lub czasowy na terenie gmi-
ny. W trakcie spotkań rodzicom udzielo-
ne zostaną szczegółowe informacje na 
temat szczepień. W tym roku szczepie-
nia przeprowadzone będą przez Leczni-
cę Rodzinną ALFA z Brwinowa.

21 marca odbyło się już spotkanie 
informacyjne z lekarzem w zespole 
Szkół Ogólnokształcących. Kolejne od-
będzie się 11.04.2019 r. o godz. 18.00 w 
Szkole Podstawowej w Żółwinie.
TeRMiNy SZCZePieŃ  
– Pierwsza dawka

Szczepienia pierwszą dawką od-
będą się w NzOz Lecznicy Rodzinnej 
ALFA przy ul. Powstańców Warszawy 
8 w Brwinowie w terminach:
– 24.04.2019 r. w godz. 12.30-13.30 – 
dla uczennic z zSO w Brwinowie;
– 24.04.2019 r. w godz. 13.30-14.30 – 
dla uczennic z SP nr 1 w Brwinowie;

– 24.04.2019 r. w godz. 15.15-17.00 
– dla uczennic z SP w Otrębusach, SP 
w Żółwinie oraz dla dziewczynek za-
mieszkałych w gminie Brwinów, ale nie 
uczęszczających do żadnej z ww. szkół.

Każdorazowo przed podaniem 
szczepionki wymagana jest pisem- 
na zgoda rodziców. Koszt szczepienia 
pokrywany jest w całości z budżetu 
gminy.

Oprócz profilaktyki przeciw hPV, 
samorząd pochylił się także nad prob-
lematyką nowotworów piersi. Po raz 
kolejny na terenie gminy Brwinów 
będą wykonywane badania mammo-
graficzne, refundowane przez NFz. 
Badanie adresowane jest do kobiet z 
grupy podwyższonego ryzyka zachoro-
wania na raka piersi, czyli do kobiet w 
wieku 50-69 lat (roczniki 1949-1968). 
Warunkiem wykonania badania jest 
posiadanie aktualnego ubezpieczenia 
zdrowotnego i w okresie ostatnich 24 
miesięcy nie miały wykonywanego ba-
dania mammograficznego w ramach 
profilaktyki zdrowotnej finansowanej 
przez NFz. 

Badania będą przeprowadzane w 
kwietniu, czerwcu i lipcu w Mammobu-
sie, który zaparkuje przy ul. Moniuszki 
obok Urzędu Gminy w Brwinowie.

Badania będą przeprowadzane  
w terminach:
– 11 kwietnia – Mammo-Med Sp. z o.o.;
– 18 kwietnia – Geneva Trust Polska Sp. 
z o.o. NzOz Profilaktyka i Diagnostyka;
– 6 czerwca – Lux Med Diagnostyka;
– 27 czerwca – Geneva Trust Polska Sp. 
z o.o. NzOz Profilaktyka i Diagnostyka;
– 8 lipca – Mammo-Med Sp. z o.o..

Panie chętne do przeprowadzenia 
badania proszone są o wcześniejsze te-
lefoniczne zarezerwowanie terminu i 
godziny badania.

Marek Zdrzyłowski

Lepiej zapobiegać niż leczyć

\\\ PIASTÓW

Piastowski magistrat chce 
utworzyć centrum zarządzania 
energią, które pozwoli  
na szczegółową analizę zużycia 
mediów.

Na poziomie gospodarstw domo-
wych analizujemy rachunki i 

sprawdzamy, co wpływa na wysokość 
naszych opłat. zdarza się, że apelujemy 
do członków rodziny o gaszenie świat-
ła czy mniejsze zużycie wody. Dużą 
rolę odgrywają finanse, ale zwiększa 
się również świadomość ekologiczna. 
Sytuację tę można również odnieść 
do przedsiębiorstw czy samorządów, 
które dysponują wieloma obiektami. 
Miasto Piastów postanowiło utworzyć 
centrum zarządzania energią. jak po-
informowali nas urzędnicy, to samo-
dzielna decyzja magistratu, która była 
poprzedzona testem pilotażowym w 
wybranych budynkach publicznych.

W tym celu urząd ogłosił zamówie-
nie na utworzenie centrum zarządzania 
energią. Głównym celem działania jest 
współpraca w zakresie zarządzania zu-
życiem i produkcją energii elektrycznej. 
chodzi przede wszystkim o: budynki 
oświatowe (11 sztuk), budynki opieki 
zdrowotnej i sportowe (3), budynki ko-
munalne (15) oraz obwody oświetlenia 
ulicznego (94). Planowane centrum ma 
ułatwić analizę zużycia mediów i wska-
zanie miejsc oraz przyczyn nadmierne-
go ich zużycia.

Pierwsze postępowanie przetar-
gowe nie zostało rozstrzygnięte. Do 
urzędu wpłynęła tylko jedna oferta, ale 
przekraczała środki zarezerwowane na 
zadania o ponad 50%. W związku z tym 
postępowanie unieważniono i trzeba 
czekać na kolejne kroki.

Artur Szpuda

Centrum Zarządzania 
Energią

Piastów chce utworzyć Centrum Zarządzania Energią
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Planowane centrum  
ma ułatwić analizę 

zużycia mediów

Szczepienie jest najlepszą metodą zapobiegania zachorowaniu na RSM
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DAM PRACĘ 

BABIK TRANSPORT - zatrudnimy kierow-
ców c+e na trasy międzynarodowe pL 
- EU-PL tel. 0 600 065 813 

pRACA W oCHRoNIE pRUSzKÓW poszu-
kujemy osób z orzeczeniem o niepełno-
sprawności do pracy przy ochronie małej 
budowy w Pruszkowie. Nie wymagamy 
doświadczenia. Dobre warunki pracy.  
Tel. 577 303 512

pedagog, Logopeda, Rehabilitant. praca 
z dziećmi z zaburzeniami rozwojowymi 
na terenie piaseczna. Indywidualnie  
dobrany grafik. 502 165 635,  
praca@vitalplus.pl

Centrum Pomocy Bliźniemu  
w Oryszewie - Osada pow. żyrardowski 
poszukuje pracownika socjalnego  
i opiekuna. CV prosimy przesłać  
na adres: kadry.oryszew@monar.org  
Dodatkowe informacje  
pod nr tel. 505 515 507

Firma ogrodnicza zatrudni mężczyzn  
do prac ogrodniczo-porządkowych, 
praca od poniedziałku do piątku, okolice 
Piaseczna. Tel. 503 173 868.

Zatrudnię blacharza samochodowego/
zbrojarza z doświadczeniem min. 1 rok. 
Możliwość zamieszkania przy zakładzie. 
tel. 600 009 926

Przyjmę do pracy przy budowie linii nN 
elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
tel: 660939117

Zatrudnimy Panie do sprzątania klatek 
schodowych na terenie Piaseczna, proszę 
o tel. w godz. 10-14 tel. 662 300 312

Firma z Raszyna zatrudni kierowcę  
kat. B transporty, W-wa i okolice,  

535 170 170 

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

zatrudnię kierowcę, kat. c+e,  
tel. 601 097 505 

Pracowników budowlanych Polaków  
tel. 500 615 253

Mechanika do sklepu rowerowego  
w piasecznie. Tel-501 51 66 52

Mechanika Samochodowego na stałe, 
piaseczno. tel-515 010 312

Kasjer na Stacji paliw w Tarczynie 
536193442

Sprzątanie w centrum Piaseczna  
tel. 22 757 06 13

Pracownik magazynowy Sokołów  
tel. 538 813 488

poszukuję niani „au pair” do dzieci  
w wieku 6,9 i 12 lat w spokojnej  

dzielnicy Londynu. Praca w pon.-piat.  
w godzinach 15:00-20:00  

oraz 1 wieczór w tygodniu w zamian  
za zakwaterowanie, wyżywienie  
oraz cotygodniowe kieszonkowe.  

wolne weekendy. doskonała okazja  
do nauki języka i zwiedzania.  

możliwość dorobienia w lokalnych  
kawiarniach i pubach. zapraszam!  

Tel. 602-612-302 

Pracuj jako Opiekun/ka Seniorów w Niem-
czech. Atrakcyjne zarobki, sprawdzone 
wyjazdy i szkolenia językowe od podstaw. 
Promedica24 Warszawa, tel. 506 289 039 
lub 501 356 229.

ekspedientkę do sklepu spożywczego  
w ustanowie, tel. 602 119 041 

zatrudnię ogrodnika, mile widziane  
doświadczenie i prawo jazdy kat. b,  
tel. 511 126 841  

Młodego grafika komputerowego,  
tel. 601 213 555

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Firma ogrodnicza zatrudni  
doświadczonych ogrodników  
oraz młodych, tel. 500 268 463

Zatrudnimy: ślusarza – produkcja ze stali 
węglowej i nierdzewnej oraz operatora 
prasy krawędziowej, Gołków k/Piaseczna, 
tel. 602 253 180

Pomoc kuchenna, do pracowni garmaże-
ryjnej, Mysiadło, tel. 603 68 65 61

Prasowanie, sprzątanie, 3 x w tygodniu, 
piaseczno, tel. 603 202 133

USŁUGI 

Coś Ci się popsuło, urwało albo chcesz 
zawiesić, wymienić, pomalować, zmonto-
wać, skręcić, podłączyć, czy może potrze-
bujesz transportu. tel: 502 289 998

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

usługi Koparkami, roboty ziemne 
504501605

pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

Docieplanie Budynków. Solidne 
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Kominiarz tel. 500 214 632

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

przeprowadzki tel. 505 591 721

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Studnie tel: 601 231 836

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605 
Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588
Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737   

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

skup aut, wszystkie marki.  
Tel-512 391 270 

Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut tel. 793 304 091

Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie / kawalerkę (od 18 - 
 do 40 m2) - w każdym stanie technicz-
nym i prawnym, może być do remontu, 
po spadkowe, zadłużone, komornik, bez-
pośrednio - za gotówkę tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Kwatery pracownicze Nadarzyn  
Pruszków Warszawa tel: 570 61 15 94 
Faktury Vat

Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\  
Szkolna 13c paw. 18a 509 86 72 38

Kawalerka Piaseczno do wynajęcia 
tel.515050501

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+)  
577 88 69 88

Wynajmę halę 1000 m2  
lub inne propozycje, Prażmów,  
tel. 602 77 03 61

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309

działka pod zabudowę jedno/dwu  
rodzinna, narożnikowa. pow. 1400m2  
w Brwinowie. tel-510 899 725 

Działkę budowlaną 3900m2  
w Górze Kalwarii w atrakcyjnym  
położeniu i cenie. Tel-608 455 102

Działkę budowlaną 808m2,  
Góra Kalwaria tel. 504 195 223

Działkę 3750 m.kw, podzieloną  
(1450, 1200, 1100 m.kw.).  

Jeziorzany, 2 km od Tarczyna,  
wszystkie media w drodze.  

Tel. 502 415 223; 509 52 53 99 

Mieszkanie 74m2. Lesznowola.  
Tel-510 340 509

działka budowlana  
w Pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane od 800 do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61      

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275 

MATRYMONIALNE  

Wdowa 63 lata pozna wdowca  
tel. 695 080 112

Wolna lat 70 pozna wdowca  
tel. 517 309 231

OGŁOSZENIA

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066

R E K L A M A
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Start Remigiusza 
Gołębiowskiego  
w mistrzostwach świata  
w zimowym pływaniu  
w Murmańskim zakończył się 
sukcesem. Porozmawialiśmy  
z trenerem UKS Kapry-Armexim 
Pruszków o wrażeniach  
z imprezy i pracy trenera.

\\\  woda w Murmańsku była zimna?
Woda miała ok. 0,6 °c, choć podczas 

rozgrzewki dzień przed zawodami,  
albo raczej aklimatyzacji, mój kolega 
Peter Stojchev, mistrz świata na 1 km, 
zmierzył i wyszło mu 0,3°c. jakby nie 
patrzeć – zimna. choć adrenalina nie 
pozwalała tego czuć podczas zawodów. 

\\\  wrócił pan z Rosji jako mistrz 
świata. Jak wyglądała walka o zwy-
cięstwo?

Walka o zwycięstwo zawsze roz-
poczyna się od postawienia sobie celu. 
Bez tego nie osiągniemy nic. Moja za-
częła się, jak szef ekipy Leszek Nazie-
miec zaproponował mi start na 1 km. 
Oczywiście już wcześniej morsowałem 
i trenowałem, ale dla siebie. jak posta-
wiłem sobie cel, zacząłem pracować 
nad startem dość profesjonalnie i z 
głową. Podszedłem do siebie jak trener. 

To pozwoliło mi osiągnąć takie wyniki. 
zawsze w mojej karierze ten tytuł był 
moim marzeniem, teraz postawiłem 
sobie za cel zdobycie go. To takie trochę 
matematyczne równanie: marzenie plus 
cel plus (determinacja plus determina-
cja plus zawzięcie) równa się wynik. 
\\\  Do swojej kolekcji dorzucił Pan 
srebro w sztafecie. Nic tylko się cie-
szyć.

Srebro w sztafecie to mój najcen-
niejszy kruszec, bo z mistrzostw świata 
i z drużyną. czwarta zmiana to nieła-
twa sprawa w sztafecie. zwłaszcza, jak 
tyle osób na ciebie liczy. Stres mocno 
dał mi się we znaki, ale to pozytywny 
stres, potrzebny przed startem. Dawno 
go nie czułem. W końcu reprezentowa-
łem nasz kraj. Dodam, że reprezentacja 
Polski w klasyfikacji medalowej zajęła 
1. miejsce. 
\\\  Blisko 33 minuty spędził Pan w 
wodzie o temperaturze ok. 0 stopni 
Celsjusza. Na samą myśl człowiek ma 
gęsią skórkę... A Pan pewnie powie, 
że to przyjemność...

jak Pan zapyta himalaistów, po co 
wdrapują się na ośmiotysięczniki, po-
wiedzą to samo – pasja. ze swojego cięż-
kiego sportu zrobiłem pasję. Wszystko 
wokół tego się kręci. Moja praca to pasja, 
moje treningi to pasja, zimna woda no... 
pół pasja (śmiech). Kocham pływanie 
od A do z, a temperatura wody dla mnie 
już nie ma znaczenia. Te 33 minuty to 
13,57 na 1 km (najcięższy dystans), do 
którego podszedłem najdokładniej i 
najdłużej się przygotowywałem. Resz-
ta to zabawa, zwłaszcza 50-tki. Byłem 
sprinterem, tu mi nic nie doskwierało 
poza zmęczeniem, bo to beztlenowy 
wysiłek – zwłaszcza w takiej wodzie. W 
takich warunkach nie można trenować 

jak na normalnej pływalni. Dla przykła-
du, na dystansie 1 km mózg wyłącza 
duży obieg krwi i pracuje tylko mały. Dla 
mózgu to zagrożenie życia, a my musi-
my jednak walczyć o swoje. 
\\\  wrócił Pan do kraju i do codzien-
nych obowiązków. Jak Pana sukces 
odebrali podopieczni z ukS kapry-
-Armexim Pruszków?

Pogratulowali mi, oglądali medale, 
ale to nie jest dla mnie najważniejsze. 
Wolałbym, aby te medale pokazały 
im, że warto trenować oraz mieć cele 
i marzenia. W moich filmach zadedy-
kowałem te krążki mojemu synowi, bo 
wspieram go w treningach. Tu cieka-
wostka – pływanie jest drugim najcięż-
szym sportem na świecie. Wiem, jaki to 
ciężki kawałek chleba. Ale tak jak mówi-
łem – chciałbym, aby te medale były dla 
moich zawodników celem i przykładem, 
że można. Tylko trzeba chcieć i wierzyć.
\\\  Jak ocenia Pan występ swoich za-
wodników w Pucharze Polski w Lub-
linie? Dali z siebie 100%?

Byłem i jestem zawodnikiem. za-
wsze wiem, że sportowcy podczas 
startu robią wszystko, aby osiągnąć 
najlepsze wyniki. Dlatego nienawidzę 
kanapowców, nie myślę o kotach, któ-
rzy potrafią z taką łatwością oceniać czy 
krytykować zawodników na igrzyskach, 
mistrzostwach świata bądź europy. Oni 
robią, co mogą, żeby być jak najlepsi. 
jestem po to, aby wychwycić błędy, po-
wiedzieć, co zepsuli co zrobili dobrze, 
pochwalić czy skrytykować, ale na koń-
cu przedstawić dobre rzeczy. Wyniki są 
coraz lepsze, każdy z nich poprawił się 
na choć jednym dystansie, a to zawsze 
mały krok do tego celu, o którym roz-
mawialiśmy. 
\\\  Jakim jest Panem trenerem? 
ostrym czy raczej spokojnym?

Nie jestem najlepszym adresatem 
tego pytania, ale jeśli mam odpowie-
dzieć, to na treningach czasami tyran, na 
zawodach ktoś, kto wspiera. Po trenin-
gach oddałbym życie za nich. Nie jestem 
z tej szkoły, w której trener jest kolegą. 
Raczej ma być autorytetem, a z drugiej 
strony ma mieć posłuch. Ktoś kto za-
cznie się kumplować z zawodnikami i 
będzie się bał podnieść na nich głos, nie 
osiągnie zamierzonego celu. Mój trener 
rzucał we mnie, czym się dało, krzyczał, 
ale zawsze był za mną. Dziś jesteśmy do-
brymi przyjaciółmi, za to mu dziękuję. 
Mam nadzieję, że moi podopieczni też 
będą mnie dobrze wspominać, pomimo 
tego, że czasami jestem bardzo ostry.

Na koniec jeszcze raz chciałbym ser-
decznie podziękować ludziom, którzy 
złożyli się na mój wyjazd. Spełniliście 
moje marzenie, a ja osiągnąłem cel. Nie-
stety, ale to nie wszystko. za rok chcę 
być jeszcze lepszy!              Artur Szpuda

To moja pasja 

Mistrz świata
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„Kocham pływanie  
od A do z, a temperatura 
wody dla mnie już nie ma 

znaczenia”

\\\ PRUSZKÓW

Szykuje się prawdziwy pokaz 
siły. 12 maja w hali przy  
ul. Gomulińskiego 4 odbędą się 
iV mistrzostwa Polski  
w wyciskaniu sztangi leżąc 
WRPF.

S port to często przełamywanie ba-
rier i walka ze słabościami. Nie da 

się zaprzeczyć, że tak jest również w 
przypadku wyciskania sztangi. Popra-
wianie wyników i coraz większe ciężary 
dają satysfakcję zawodnikom. impreza 
stwarza możliwość poznania dyscypli-
ny, która nie jest powszechnie znana, a 
z pewnością stanowi ciekawy sposób na 
aktywność ruchową. 

W Pruszkowie należy spodziewać 
się stu zawodników, którzy wystąpią 
w rywalizacji kobiet, mężczyzn, osób 
niepełnosprawnych oraz służb mun-
durowych. – Federacja narzuca nam 11 
kategorii wagowych mężczyzn i 9 kate-
gorii wagowych kobiet. Mamy również 
klasyfikacje wiekowe oraz open abso-
lut men i women, niepełnosprawnych 
i służb mundurowych – informuje Mał-
gorzata Knap, organizator imprezy. – W 
zawodach może wziąć udział każdy, bez 
względu na wiek, adres zamieszkania, 
bez licencji oraz członkowie klubów 
sportowych oraz innych stowarzyszeń 
sportowych – dodaje.

Mistrzostwa świata rozpoczną się 
o godz. 10.00.

Artur Szpuda

Sztangiści powalczą
Zawodnicy będą pokonywać swoje słabości

\\\ wALkA o uTRZyMANie
Zespół elektrobud-investment ZB Pruszków będzie 
walczył o utrzymanie w i lidze koszykówki męż-
czyzn. w play-out zagra z kS księżak Syntex łowicz.
W fatalnym stylu zakończyli rundę zasadniczą koszy-
karze z Pruszkowa. elektrobud przegrał aż siedem 
spotkań z rzędu. Ostatnie zwycięstwo ekipa Andrzeja 
Kierlewicza odniosła 13 lutego, kiedy to na wyjeździe 
pokonała Biofarm Basket Poznań 79:45.
Rundę zasadniczą elektrobud zakończył na własnym parkiecie, jednak kibice nie 
mieli powodów do zadowolenia. 31 marca pruszkowska drużyna rywalizowała z 
Polfarmexem Kutno. Początek spotkania był wyrównany, co mogło dawać nadzieję 
na korzystny wynik. Po trafieniu Roberta cetnara eletrobud prowadził 9:4. Na nieco 
ponad trzy minuty przed zakończeniem pierwszej odsłony goście wyrównali – po 
14. Później Polfarmex wypracował sobie niewielką przewagę – 21:18. Druga od-
słona była wyrównana i na półmetku goście prowadzili 41:39. Następnie rozegrał 
się dramat pruszkowskiej drużyny. W trzeciej kwarcie elektrobud praktycznie  
nie istniał, a w kolejnej odsłonie przyjezdni postawili kropkę nad „i”. Pruszkowski 
zespół przegrał 58:80.
Pierwszy mecz play-out elektrobud rozegra 6 kwietnia na swoim terenie. Drugie 
spotkanie z KS Księżak Syntex Łowicz – 7 kwietnia, zaś trzecie – 13 kwietnia. ewen-
tualne czwarte starcie – 14 kwietnia, piąte – 17 kwietnia.

\\\ PRUSZKÓW

R E K L A M A


